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[Landbrugsministeren.] 
I overensstemmelse med det af mig over 

for folketingsudvalget angående forslag til 
lov om en kornordning for høståret 1958- 
59 og forslag til lov om afsætning af 
danske landbrugsvarer derom afgivne til- 
sagn har jeg i anledning af det over. for 
udvalget fremsatte ønske om, at der for 
frugtavlens vedkommende tilvejebringes en 
ordning i lighed med den for afsætning 
af danske landbrugsvarer gældende, gjort 
spørgsmålet om tilvejebringelse af en lov 
om udførsel af frisk dansk frugt til gen- 
stand for drøftelse med de interesserede 
organisationer inden for frugtavl og frugt- 
eksport. 

Som resultat heraf må jeg formene, at 
det, ligesom tilfældet er med afsætning af 
danske landbrugsvarer, heller ikke for eks- 
porten af frisk dansk frugt vil være muligt 
at opnå en tilstrækkelig fast koordinering 
af eksporten uden særlig lovgivning, og lov- 
forslaget fremsættes nu i forståelse med de 
i forhandlingerne deltagende organisationer 
med undtagelse af Foreningen af Ekspor- 
tører af dansk Frugt og Grønsager, der ikke 
har tiltrådt eller anbefalet fremsættelsen. 

Som en yderligere og aktuel baggrund 
for lovforslagets fremsættelse kan jeg nævne 
det forhold, at Danmark kun har kunnet 
opnå tilladelse til at levere æbler til Tysk- 
land på betingelse af, at man kunne give 
tilsagn om kontrol med overholdelsen af 
visse prisbestemmelser. 

På basis af en frivillig aftale mellem de 
autoriserede frugteksportører om overhol- 
delse af de af Tyskland fastsatte prisbestem- 
melser er det efter ret omfattende forhand- 
linger med vedkommende tyske myndig- 
heder lykkedes at opnå importmulighed for 
danske æbler af sorten cox orange på be- 
tingelse af, at kontrollen med overholdelsen 
føres ved landbrugsministeriets foranstalt- 
ning. 

For at have et mere sikkert grundlag for 
overholdelse af den indgåede aftale og kon- 
trollen hermed bør der imidlertid tilveje- 
bringes en lovhjemmel herfor, hvad der 
også under forhandlingerne har været nævnt 
fra dansk side. 

Lovforslagets bestemmelser falder ganske 
sammen med bestemmelserne i loven om 
afsætning af danske landbrugsvarer, ligesom 

bemærkningerne til de enkelte paragraffer 
i lovforslaget i alt væsentligt falder sam- 
men med bemærkningerne til de enkelte 
paragraffer i det i sidste folketingsår frem- 
satte forslag til lov om afsætning af danske 
landbrugsvarer. 

Med disse ord, og idet jeg i øvrigt hen- 
viser til lovforslagets bemærkninger, skal 
jeg tillade mig at anbefale lovforslaget til 
velvillig behandling i det høje folketing. 

Den første sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
ændring Hov om kong Frederiks den Niendes 
civilliste. 

(Anden behandling findes i tidenden sp. 
808). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 109 stemmer; 
5 medlemmer tilkendegav, at de hverken 
stemte for eller imod. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive 
tilstillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov for 
Færøerne om tvungen tuberkuloseundersøgelse 
af fisherskibes mandskab. 

(Anden behandling findes i tidenden 
sp. 809). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 119 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 
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Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om 
visse finansieringsinstitutter. 

(Første behandling findes i tidenden sp. 
620, udvalgets betænkning i tillæg B. sp. 
15). 

Der var stillet 3 ændringsforslag i be- 
tænkningen. 

Uden for betænkningen var der ikke stillet 
ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer, ændringsfor- 
slagene og spørgsmålet om lovforslagets 
overgang til tredje behandling sattes til 
forhandling under ét. 

Udvalgets ordfører (Hans Rasmussen): 
Af betænkningen fremgår det, at udvalget 
har holdt 3 møder og herunder haft 2 sam- 
råd med handelsministeren. 

Under udvalgsbehandlingen blev der af 
den konservative ordfører, det ærede med- 
lem hr. Fanger, rejst et par spørgsmål, 
således som det var blevet bebudet af det 
ærede medlem under førstebehandlingen. 
Det ene spørgsmål drejede sig om at ind- 
rømme finansieringsinstitutterne fritagelse 
for stempelafgift af aktierne, hvilket sand- 
synligvis kunne spare Industriens Finan- 
sieringsinstitut for et beløb på omkring 
600 000 kr. Endvidere rejste det ærede 
medlem spørgsmål om en lettelse i aktie- 
selskabsskatten. Handelsministeren mente 
imidlertid ikke, det var muligt at imøde- 
komme de konservative på disse punkter, 
idet det kunne medføre konsekvenser, og 
derfor blev man i udvalget enig om ikke 
at føre sådanne ændringer frem. 

Derudover skal jeg henvise til, at vi fra 
socialdemokratiets side har peget på, at 
der måske også kunne tænkes dannet et 
lønarbejdernes finansieringsinstitut, og reg- 
lerne for et sådant instituts forbindelse til 
Arbejdernes Landsbank mente vi måtte 
sidestilles med de institutter, der omfattes 
af lovforslaget. Dette har vi fået bekræf- 
telse på, og vi er tilfredse med det svar, 
handelsministeren i så henseende har givet 
os i udvalget. 

Af betænkningen fremgår det, at ændrings- 

forslagene nr. 1 og 2 er af redaktionel karak- 
ter. Men i henhold til ændringsforslag nr. 3, 
der er stillet af udvalget og tiltrådt af 
handelsministeren, skal § 1, nr. 4, udgå, 
idet man anser denne bestemmelse for 
overflødig. Den går ud på, at selskabets 
aktiekapital ikke kræves indbetalt inden 
selskabets registrering, men kan indbetales 
i løbet af 3 år efter selskabets registrering. 
Når udvalget har foreslået, at den bestem- 
melse udgår, skyldes det, at der allerede i 
aktieselskabslovens § 30 er hjemmel for at 
forlænge fristen for den fulde indbetaling 
af et selskabs aktiekapital. Derudover kan 
jeg henvise til, at handelsministeren har 
givet folketingsudvalget tilsagn om, at 
ministeriet efter ansøgning fra Industriens 
Finansieringsinstitut vil udsætte den fulde 
indbetaling af selskabets aktiekapital i 
hvert fald for en periode af 3 år. Det er 
altså den væsentligste ændring; de to øvrige 
er som sagt redaktionelle. 

Jeg kan på hele udvalgets vegne anbe- 
fale ændringsforslagene og lovforslaget, så- 
ledes ændret, til vedtagelse. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Ændringsforslagene nr. 1-3, § 1, således 
ændret, og § 2 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagets overgang til tredie behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: Lovforslaget går nu til for- 
nyet behandling i udvalget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Første behandling af forslag til lov om 
ændring i lov om forsikring mod følger af 
ulykkestilfælde. 

(Lovforslaget findes i tillæg A. sp. 1149, 
fremsættelsen i tidenden sp. 681). 홢 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ditlevsen: lndledningsvis vil jeg gerne 
på mit partis vegne udtale en varm tak til 
socialniinisteren for fremsættelsen af det 
foreliggende lovforslag. 


